

2025年中小学生中国古典诗词诵读比赛

由高贵林孔子学院主办的“2025年中小学生中国古典诗词诵读比赛”于2025年10月12日至12月31日成功举行。本次活动面向不列颠哥伦比亚省所有K-12年级在读学生，以线上录音形式征集古典诗词朗诵作品，并按母语组与非母语组分年级进行评比。

比赛自启动以来，得到了不列颠哥伦比亚省中文师生群体的广泛关注与热烈响应。共收到一百二十余份参赛作品，覆盖从小学到高中全学段。参赛者精选《登鹳雀楼》、《满江红》、《山居秋暝》、《蒹葭》、《静夜思》、《将进酒》等经典篇目，以声传情、借音达意，并巧妙融入中国风背景音乐，生动演绎了中华诗词的韵律之美与文化之魂，集中展现了不列颠哥伦比亚省中小学生扎实的汉语言素养。

本次活动全程在线进行，参赛者通过指定平台提交作品。为保障评审的专业性与公正性，主办方特邀资深中文教师与中文教学研究专家组成评委会，对作品进行多轮审听合议。最终评选出获奖作品85份，包括一等奖10名、二等奖27名及三等奖48名。所有参赛学生均将获颁参赛证书，获奖者还将获得奖状与奖金。

本次比赛的颁奖典礼将于2026年4月举行。主办方将通过电子邮件通知每位参赛者有关证书、奖状及奖金的发放事宜，敬请留意。

2025 Chinese Classical Poetry Recitation Competition for Primary and Secondary School Students

The "2025 Chinese Classical Poetry Recitation Competition for Primary and Secondary School Students," hosted by the Confucius Institute in Coquitlam, was successfully held from October 12th to December 31st, 2025. This event was open to all K-12 students enrolled in British Columbia. Participants submitted recordings of their classical poetry recitations online, with judging conducted separately for native and non-native speaker categories based on the different grade levels.

Since its launch, the competition received widespread attention and enthusiastic participation from the students and the Chinese language teachers across British Columbia. Over 120 submissions were collected, covering all grades from elementary to high school. Participants selected classic poems such as "Climbing White Stork Tower," "The River All Red," "Mountain Life on an Autumn Evening," "Reeds," "Quiet Night Thoughts," and "Invitation to Wine." They conveyed emotions through their voices and expressed meaning with their tones, skillfully incorporating Chinese-style background music. Their performances vividly interpreted the rhythmic beauty and cultural essence of Chinese poetry, collectively showcasing the solid Chinese language proficiency of primary and secondary school students in British Columbia.

The entire competition was conducted online, with participants submitting their recordings through a designated platform. To ensure the professionalism and fairness of the judging process, the organizers invited a panel of experienced Chinese language teachers and experts. The panel conducted multiple rounds of review and deliberation. Ultimately, 85 award-winning entries were selected, including 10 first prizes, 27 second prizes, and 48 third prizes. All participating students will receive certificates of participation, and winners will additionally receive award certificates and cash prizes.

The awards ceremony for this competition will be held in April 2026. The organizers will notify each participant via email regarding the distribution of participation certificates, award certificates, and cash prizes. Please stay tuned for further updates.